
Arkitekt Nils Friis og teikneassistent Astrid Bilstad i Friis Arkitekter AS er svært fornøgde med fleksibiliteten som fiberbreibandet gjev.

FIberbreIband GaV VeKST

Nore og Uvdal kommune øvst i Numedal har 2 500 
innbyggjarar. Kommunen har like stort flatemål som 
heile Vestfold fylke.
 – Vi har god plass og store avstandar, seier Nils Friis.

Føresetnad
Friis har siste året etablert eit arkitektkontor i 
Kongsberg i tillegg til kontoret i kommunesenteret 
Rødberg. Fiberbreibandet hit blei kommersielt bygd 

etter at rødberg fekk fiberbreiband i 2009,  
kunne Friis arkitekter utvide staben og opne filial på 
Kongsberg. 
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KR

KR

KR

HANDEL

4. BREDBÅND

ut i 2009. Private hushald nøyer seg gjerne med 
løysingar via Telenor. Kontorfellesskapen som Friis 
Arkitekter er ein del av, bruker cirka 30 000 kroner i 
året på breiband.
 – Det er nokså dyrt, men verdt det, seier Friis.
 Nore og Uvdal kommune har prioritert utbygging 
av fiberbreiband til dei delane av kommunen som 
ikkje hadde breibandsdekning i det heile.
 – Ei kompetanseverksemd som vår kunne aldri ha 
vakse på denne måten utan fiberbreiband. Eg kunne 
vel ha «surra på» aleine nokre år til, men tida spring 
raskt frå dei delane av Noreg som ikkje har fiber brei-
band. Det er trasig for dei som er utan, meiner Friis.

Smidig
Den merkbare skilnaden i kvardagen er at firmaet 
kan sende store, tunge vedlegg med e-post på ein-
to-tre. Dette erstattar store mengder papir med 
vanleg postgang. Det reduserer også behovet for 
fysiske møte.
 – E-posten går mykje raskare og tillèt langt større 
vedlegg enn før vi fekk fiber. Det gjer det enkelt for 
kontoret på Rødberg å kommunisere med kontoret 
på Kongsberg. 
 I tillegg til Nils Friis sjølv, sysselset Friis Arkitekter to 
arkitektar og ein teknisk teiknar.

 – Det er vel ikkje vanleg å treffe tre høgskuleutdanna 
arkitektar ute på landsbygda. Staben arbeider dels 
frå Rødberg-kontoret, dels frå Kongsberg og litt frå 
heimekontor. Dette er ein heilt ny fleksibilitet, som vi 
kan takke breibandet for, seier han.

Færre møte
Friis Arkitekter AS har kontorfellesskap på Rødberg 
saman med fire andre verksemder. Ei av dei er firmaet 
Vidda Ressurs, som arbeider med arealplanlegging 
og driftar fellesfunksjonar. Det naturlege fagmiljøet 
til arkitekten – Drammen Arkitektforening – ligg langt  
unna. Friis er sjeldan med på arrangementa der.
 – Det er jo ein sjølvvald «isolasjon», men desto 
viktigare er det å ha kontorfellesskap og kollegaer. 
Fysiske møte og papir blir det mindre og mindre 
av. Det er enkelt å rådslå via e-post, anten det no 
gjeld bygningstekniske spørsmål eller dialog med 
kundane, seier han.
 Dei aller fleste kundane bur utanbygds.
 – Mange er hyttebyggjarar som bur i Oslo, Moss, 
Drøbak og andre stader. Det er sjeldan behov for å 
møtast fysisk, så det speler eigentleg lita rolle kvar 
kunden held til, seier Nils Friis.

Tekst: Hanne Løkås Veigård / Foto: Erik Veigård

”Godt utbygd breiband, men òg telefoni og annan digital 
infra struktur, er sentralt for å sikre likeverdige levekår og 
full samfunnsdeltaking i heile landet”

Meld. St. 13 (2012-2013) Ta heile Noreg i bruk

Illustrasjonen viser korleis mange 
aktørar må bidra for å få breiband 
fram til ei grend i utkanten 
av kommunen (Melkeveien 
designkontor AS)
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